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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 17. januar 2023, kl. 17.00 
 
Deltagere: 

Asbjørn Kaasgaard, Erik Rasmussen, Jacob Fuchs, Preben Møller Whitt, Henning Nielsen, Svend Aage 
Schiermacher, Jens Eskildsen (forlod mødet efter behandlingen af punkt 3), Finn Bredlund, Frederik Nagel 
Fryland, Christian Christensen, Gert Vincent (ref.) og Peter Nordskov, TMF (forlod mødet efter 
behandlingen af punkt 3).  
 
Dagsorden 

1. Ordstyrer og referent. 
2. Godkendelse af dagsorden. 
3. Cykling på Christianshavns Vold. 
4. Status på lokalplansagen Wilders Plads. 
5. Status på projekt ”ForskøŶŶelse af ďyruŵŵet laŶgs NiĐolai Eigtveds Gade og JohaŶ Seŵps Gade.” 
6. Tjek af arbejdsgruppens kommissorium. 
7. Eventuelt. 

 
1. Valg af ordstyrer og referent 

Erik Rasmussen var mødeleder, og Gert Vincent referent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 
3. Cykling på Christianshavns Vold 

Peter Nordskov fra TMF oplyste, at der er forbud mod cykling på Christianshavns Vold, og at det er politiets 
opgave at håndhæve forbuddet. De nuværende skilte er opsat i samarbejde med politiet. Peter Nordskov 
oplyste videre, at TMF ikke ønsker at opsætte flere skilte, da de dels ikke har noget effekt og dels vil 
medføre krav om yderligere skiltning om andre forhold (f.eks. løsgående hunde). 
Hvis politiet løfter sagen over for kommunen, vil TMF gerne kigge på det. Peter Nordskov opfordrede til at 
anmelde forhold til politiet. 
Fra arbejdsgruppen blev der peget på, at cyklingen er risikabel på den nedre sti samt over broen. Der er 
ingen skiltning ved broen, men Peter Nordskov pegede på, at der er skilte ved indkørslerne til parkområdet. 
Arbejdsgruppen fremførte, at cykelforbuddet er svært at se i forbifarten på de små skilte om ordensregler, 
og at der ikke er skilte ved alle opkørslerne til volden. 
 
Beslutning: Peter Nordskov vil forsøge at få en dialog med politiet om hvilke problemer de oplever på 
volden. Såfremt der skal være en vandring med politiet, vil Jens Eskildsen gerne deltage. 
 
4. Status på lokalplansagen Wilders Plads 

Lokalplanen blev standset i TMU af A, Ø og Å med henvisning til at bygningen nu er en del af Byens Sjæl. 
Sven Aage orienterede om processen ind til nu. Ejendommens ejer kommer måske til CLU for at fremlægge 
sagen. 
 
Beslutning: Ejeren er velkommen til at forelægge sagen for CLU, men i første række bør ejeren have en 
dialog med de partier, der stemte imod indstillingen i TMU. 
 
5. Status på projekt ”ForskøŶŶelse af ďyruŵŵet laŶgs NiĐolai Eigtveds Gade og JohaŶ Seŵps Gade” 

Frederik Nagel Fryland orienterede om baggrunden for projektet. Han har haft kontakt til ATP, 
menighedsrådet og de tilstødende 3 ejerforeninger. Ifølge Frederik vil ATP gerne deltage i en forgrønning af 
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anlægget, mens menighedsrådet ikke har interesse. De tre ejerforeninger har samlet fremsendt et brev til 
lokaludvalget, hvor de oplyser, at de ikke bakker projektet op. 
Frederik oplyste, at der endnu ikke foreligger et konkret projekt, og at det skal udarbejdes i samarbejde 
med interessenterne. 
Der er nu nedsat en arbejdsgruppe, hvor der også er repræsentanter fra beboere i de tre ejerforeninger. 
Frederik oplyste, at modstanden fra ejerforeningernes bestyrelser efter hans opfattelse primært går på 
bekymring for støj. 
Frederik vil komme til spørgetiden på næste CLU og orientere om projektet.  
 
6. Tjek af arbejdsgruppens kommissorium 
Udsat. 
 
7. Eventuelt 
Asbjørn orienterede om formandskabets møde den 16. januar 2023 med socialborgmesteren, teknik- og 
miljøborgmesteren, embedsfolk fra deres forvaltninger og Torvenetværket på Christianshavns Torv. Mødet 
havde en vinkel på den social indsats på torvet og en vinkel på torvets indretning. 
Borgmestrene fik forevist Torvenetværkets forslag til ændret indretning af torvet, som borgmestrene 
lyttede interesseret til. 
 
 
Kommende møder 

14/2, 21/3, 19/4, 16/5, 13/6, 22/8, 19/9, 17/10, 21/11 og 5/12 kl. 17 i Beboerhuset. 


